
Geannoteerde Agenda WEN Bestuurlijke Klankbordgroep 

Datum: 12 mei 2021 

Genodigde:  

- Mevr. S. Poepjes, Provincie Fryslân 

- Mevr.  LTO Noord  

- Dhr. A. Postma, Gemeente Opsterland 

- Dhr. R. Jonkman, Gemeente Opsterland 

- Dhr. , Gasunie 

- Mevr.  Liander 

- Dhr. , WEN 

- Dhr. , WEN 

- Dhr.  WEN 

Optioneel: 

- Dhr. , Provincie Fryslân 

- Dhr. , Gemeente Opsterland 

 

Voorzitter: Mevr. Poepjes 

Secretaris: Dhr. 

 

Voorgestelde agenda: 

1. Welkom. 
2. Vaststellen agenda en mededelingen. 
3. Vaststellen verslag vorige vergadering en actiepunten, bijlage 7 

• De genoemde sessies (H2, groengas, netwerkproblematiek, aquathermie en 
geothermie) worden gekoppeld aan de (bestuurlijke) bijeenkomsten die 
georganiseerd worden t.b.v. het nieuwe provinciale Energieprogramma in juni, 
daarmee krijgen ze een logische plek in het proces. Cf PO-stuk 4 febr is contact 
gezocht met VFG over een geschikte datum. De input uit de sessie(s) nemen we mee 
in het nieuwe programma dat eind sep/begin okt in GS komt en eind december in PS 

• De sessie over omgevingsparticipatie is cf PO-stuk 4 febr gekoppeld aan de RES 
werkgroep maatschappelijk inpassing. Voor de zomer komt hiervoor een plan van 
aanpak. Oa de adviezen van expertcommissie Brenninkmeijer worden hierbij 
betrokken. Deze club van negen deskundigen gaat onderzoeken hoe burgers beter bij 
de energietransitie betrokken kunnen worden. Specifiek kijkt de commissie naar de 
invoering van burgerpanels. Daarmee is in landen als Ierland, België en Frankrijk 
ervaring opgedaan, maar in Nederland is het fenomeen nog onbekend. 
Inwoners voelen zich niet gehoord en vinden de inspraak een wassen neus. ,,Burgers 

worden nu pas heel laat betrokken, als het plan al in kannen en kruiken is”, zegt 

Brenninkmeijer. ,,Op de valreep mogen inwoners nog inspreken. Er zijn dan maar 

twee smaken over: tekenen bij het kruisje of tegen zijn. Dat moeten we anders 

organiseren. Burgers moeten veel eerder bij klimaatplannen betrokken worden. 

• N.a.v. de Statenvragen over biomassacentrales is uitgebreid stilgestaan bij de vraag 

hoe mestvergisting zich verhoudt tot de landbouwagenda en ons streven naar een 5-

sterren Landbouw. De antwoorden zijn afgestemd met zowel portefieulle energie als 

Landbouw 

4. PAW-samenwerkingsovereenkomst WEN/Gemeente, bijlage 1 en 3 

• Wij (hoofd concern control en directeur) hebben meegedacht over de constructie cf 
jouw toezegging in de vorige Stuurgroep. Uiteindelijk heeft de gemeente en WEN 
gekozen voor deze SOK.  

5. Groengas, bijlage 1, 4, 5 en 6 

• De bevindingen zijn ingebracht en meegenomen in de RES. De technische potentie is 
dus hoog. Al schatten wij het lager in dan de 58% die ze hier noemen. Dat kan 



mogelijk verklaard worden omdat ze gebruik maken van een hybride systeem 
waardoor er minder groen gas nodig is. Maar er spelen andere factoren (draagvlak, 
imago, etc.) Op 20 mei organiseren wij vanuit de werkgroep Warmte met Liander 
een kennissessie over de toepassing van groen gas. De afweging om tot een 
taskforce te komen nemen we mee in Energieprogramma. Misschien is een taskforce 
warmte waarin alle bronnen aan bod komen wel beter. Aan de andere kant willen 
we ambtelijke en bestuurlijke drukte voorkomen.  

6. Project update (ter informatie), bijlage 2 
7. Rondvraag. 
8. Sluiting 

 
Bijlage: 

1. Oplegnotities Bestuurlijke klankbordgroep 
2. Update Bestuurlijke klankbordgroep WEN 
3. SOK PAW ondertekend 26 maart 2021 
4. Update Bestuurlijke klankbordgroep Groen gas 
5. Groen gas en haar bijdrage aan de Friese energietransities 
6. Schematische voorstelling vaststelling RVW OWO 
7. Verslag WEN Bestuurlijke Klankbordgroep 27 januari 

 
Actiepunten van de vorige vergadering: 

- Sietske stelt voor om in het voorjaar een Friese ronde tafels te organiseren rond de 
onderwerpen: 

• H2, groengas, netwerkproblematiek, aquathermie en geothermie.  

• monomestvergisting, draagvlak en omgevingsmanagement (publieke). 
Het streven van Sietske is beide ronde tafels uiterlijk in april 2021 te organiseren. (Actie 
Sietske)  

- Liander heeft een kennissessie voor gemeentelijke bestuurders op de planning staan rond 
toepassingen voor de warmtetransitie. Sietske sluit daar graag bij aan. zegt toe haar 
uit te nodigen. (Actie )  

- Mestvergisting: Is het een idee om de Gedeputeerde die landbouw in haar of zijn portefeuille 
heeft bij te praten over dit onderwerp? (Actie ) 




